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Mēs, Daugavpils Pedagoģiskās universitātes studen- aizņemties, nezinot, vai pēc augstskolas beigšanas 

ti. saprotot I^atvļjas Republikas sarežģīto ekonomisko atradīsim darbu un spēsim parādu atdot. Ierosinām 
stāvokli, uzskatām, ka pārejai uz maksas studi- ^Jautā jumu par studiju finansēšanu apspriest 
jām jānotiek pakāpeniski, turpinot maksāt / B l i ^ ^ ^ s ^ Latvijas studentu sapulcē un aicinām šajā sa-
stipendijas tiem studentiem, kas jau studē 
Daudziem no mums stipendijas ir galve- / ^ » 
nais iztikas avots, darbā iekārtoties ir 
ļoti sarežģīti. Ja arī būs paredzēti kre
dīti studiju finansēšanai, ir riskanti 

PAŠA 
UNIVERSITĀTĒ 

Apspriežamo jautājumu netrūka, tie 
bija gan saistīti ar zinātnisko darbu, 
gan mācību procesa organizēšanu, gan 
ari bija saimnieciska rakstura. 

Šobrīd LU norit reformu un reorga
nizēšanas process. Nozīme LU nākot
nes struktūras izveidē varētu būt ari 
dažādu Eiropas valstu augstskolu 
struktūras modeļiem, kā piemēram, 
Austrijas variantam. 

T. s. Austrijas variants tiek uzska
tīts par modernāko augstskolu likumu 
Eiropā. Nozīmīgs moments šajā liku
mā ir tas. ka fakultātēm ir paredzētas 
juridiskas persontiesības. Ņemot gan 
vērā, ka pastāv globālāks augstskolas 
sistēmas sadalījums fakultātēs — ap
mēram piecas fakultātes (Humanitāro 
zinātņu. Dabaszinātņu, Sociālo zi
nātņu u. c.) nekā tas šobrīd ir LU. 

Nākamajā LU Senāta sēdē ir pare
dzēts apstiprināt LU budžetu. Skaidri 
noteikti ir tie budžeta dati, kas saistās 
ar valsts piešķirtajiem līdzekļiem LU. 
Nav paredzēts mainīt ari studiju pro
grammu nodrošinājuma datus, vienīgi 
vairākām budžeta iedaļām ir iespē
jams pielikums, kuru veidotu līgum
darbu saraksts un to studentu, kas 
nestudē par valsts budžeta līdzekļiem, 
studiju maksājumu uzskaite. Ir nepie
ciešams arī saimniecisko izdevumu 
atšifrējums — jānosaka, cik izmaksā 
visas LU izmantotās ēkas un jāpievērš 
uzmanība arī tām struktūrām, kas sa
vai darbībai izmanto LU piederošas 
telpas — piemēram. Eirofakultāte, ar 
kuru jau šobrīd ir diezgan neskaidras 
attiecības šajā jautājumā. 

Ņemot vērā LU budžeta līdzekļu 
diezgan lielo ierobežotību, iespējams, 
nāksies vēlreiz pārskatīt jautājumu 
par tām bakalaura un maģistra studi
ju programmām, kuras tematiski ir 
vairāk vai mazāk paralēlas. Šādas 

1994 
gada 14. 
aprīlī visi 

_ interesenti tiek r\ 
1 aicināti LU Lielajā aulā 
' uz 45 min garu lekciju 6* 

"Latvijas drošība: 
ārpolitiskie un iekšpo- tA 

litiskie aspekti", kuru lasīs 
Latvijas ministru prezidents 
Valdis Birkavs. Pēc lekcijas 
varēs uzdot jautājumus par 

aktuālām tēmām. 
Cerēsim, ka runāsim par 

augstskolām rakstu-
rigajām problēmām un ^ 

. » ka šī tikšanās 
atšķirsies no W^* 

fy citām. 

jeb par ko tika runāts 
7. marta LU struktūrvienību 

vadītāju sanāksmē 
studiju programmas ar līdzīgu ievirzi, 
protams, palielina budžeta izdevu
mus — vajadzīgi vai nevajadzīgi — tas 
ari ir jānolemj. 

LU ir jābūt tai, kas nodrošina vis
augstākā zinātniskā akadēmiskā līme
ņa grādu — t. i., doktora un habilitētā 
doktora — ieguves iespējas. Citādi ir 
ar bakalaura un maģistra grādiem. 

Ar LU budžetu ir saistīts ari pirmā 
kursa studentu sadalījums atbilstoši 
studiju programmām. Tagad LU vairs 
nesaņem valsts kontrolskaitļus, atbil
stoši noteiktajam valsts pasūtīju
mam, visām studiju programmām. 
Līdz ar to studentu sadalījuma pro
porcija dažādām studiju program
mām ir jāizlemj vienīgi LU. Vai palie
lināt maksas studentu skaitu tajās 
studiju programmās, kur tomēr ir 
va/sls pasūtījums (juristi, ekonomis
ti), vai tieši tajās, kurās nav? 

Tika runāts ari par LU zinātnes bu
džetu, kas 1994. gadā ir 10,6 reizes 
lielāks nekā 1993. gadā. Atceroties in
flāciju, gan īpaši par ko priecāties nav. 

Zinātnes budžets iegūst atbilstošos 
papildinājumus, darbojoties zinātnes 
grantu sistēmai. 

kārībā izteikties ari citu Latvijas augstskolu 
studentus. 

1994. gada 2. martā 
D. KEHRIS 

RISINĀMIE 
JAUTĀJUMI 

LU Vēstures un filozofijas fakul
tātes Socioloģijas katedra ir nolēmusi 
veikt aptauju, kuras tēma ir "Pasnie
dzēja subjektīvais izskats studenta 
skatījumā." Problēma saistās vienīgi 
ar to, kā šādu aptauju veikt pēc ie
spējas profesionālāk un kā vispama
totāk un visanalītiskāk noteikt svarī
gākos momentus, uz kuriem varētu 
balstīties vērtējums. Šī aptauja uz
sākta ar atbilstošo anketu izdalīšanu 
mācību spēkiem. Ar to palīdzību pa
redzēts noteikt, kāds ir mācībspēku 
subjektīvais izskats pašu skatījumā. 

7. martā LU vadība strādāja pie 
koplīguma ar LU arodbiedrību veido
šanos. 12. aprīlī ir paredzēta koplīgu
ma nobeiguma pieņemšana. Šis koplī
gums būs spēkā līdz jauna pieņemša
nai, nevis jau iepriekš noteiktu laika 
termiņu. Varētu rasties jautājums, 
vai koplīgumā ietvertie nosacījumi 
attiecas uz visiem LU strādājošajiem 
vai tikai uz arodbiedrības biedriem. 
Svarīgu problēmu risināšanā nekāda 
atšķirība pastāvēt nevarētu, bet nian
sēs varētu rasties ari pretrunas. 

Patlaban LU mācībspēkiem ir ie
spējams izmantot piedāvāto iespēju 
un saņemt TEMPUS stipendijas uz 
triju līdz desmit mēnešu ilgu stažēša
nās laiku ārzemēs. 

Notiek ari darbs pie studiju kursu 
katalogu sagatavošanas. Pirmais ir 
paredzēts dabaszinātņu, šobrīd tiek 
veidots sociālo zinātņu studiju kursu 
katalogs. Top ari LU 75 gadu jubilejai 
veltītais izdevums "Latvijas Uni
versitātei — 75". kuru ir paredzēts 
izdot 5000 eksemplāru lielā tirāžā. 

MAGDA RIEKSTIŅA 
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INFORMĀCIJA. SLUDINĀJUMI. REKLĀMA 

AICINĀJUMS LU DARBINIEKIEM 
1994. gada 10. martā 

LU spējas un varēšanu galveno
kārt nosaka tās akadēmiskais un 
zinātniskais potenciāls. Šī personāla 
locekļi ir spožas individualitātes, no 
kurām katrai ir īpaša un neatkārto
jama loma. Nav grūti pārliecināties, 
ka pašreizējā LU akadēmiskā un zi
nātniskā personāla uzskaite ir pārāk 
formāla un novecojusi un tāpēc ne
dod pareizu priekšstatu par mūsu 
pašreizējo stāvokli. Lai pareizi un ob
jektīvi novērtētu šo stāvokli, racionā
li un pilnvērtīgi izmantotu mūsu ie
spējas un atklātu mūsu vājās puses, 
pareizi sevi reprezen
tētu kā savā zemē. tā 
ari ārzemēs, ir nepie
ciešams atjaunot mū
su potenciāla uzskai
ti atbi lstoši LU un 
Latvijā pašlaik pie 
ņemtajām normām 
un metodēm. 

Visi LU darbinieki, 
kuri uzskata sevi par 
akadēmiskajam un 
/vai zinātniskajam 
personālam piedero
šiem vai ir gatavi šajā 
personālā iekļauties, 
tiek aicināti līdz 
1994. gada 30. mar 
tam iesniegt par sevi 

šeit pievienotajā unificētajā anketā 
(CURRICULUM VITAE) paredzētās 
ziņas. 

Nesaņemot šīs ziņas paredzētajā 
laikā, kā arī saņemot tās loti nepil
nīgā vai no minētās anketas loti at
šķirīgā veidā. LU vadība būs spiesta 
tālāko LU darbību organizēt (izslu
dinot konkursus, novērtēt studiju 
programmu saturu un to realizāciju 
izdevumus, atvērt jaunas vai likvi
dēt jau esošas struktūrvienības, 
slēgt līgumus par zinātniskās pēt
niecības darbu izpildi u.ūnl.), rēķi
noties tikai ar tās rīcībā esošo pil
nīgo informāciju. 

Aizpildot minētās anketas, lū
dzam ievērot, ka: 

—ziņas par sevi sniedz katrs in
dividuāli un tāpēc to pareizību un 
pilnību apstiprina tikai ziņu autors: 

—ziņas var ietvert sevī personī
bas spēju, sagatavotības un intere
šu visus aspektus (visu to daudz
veidību), par kuriem ziņu sniedzējs 
vēlas LU informēt: 

—ziņās vēlams īpaši akcentēt to, 
kas raksturo ziņotāja personību šo
dien, bet var ari norādīt uz visu to. 
kas pieder pagātnei un ko. pēc zi
ņotāja uzskatiem, varētu pietiekoši 
viegli atjaunot. 

Cerībā uz Jūsu 
savlaicīgu atsaucību 

un turpmāko lielo 
nozīmību LU darbā 

LU rektors 
JURIS ZAĶIS 

P. S. Anketu veid
lapas var saņemt 
pie LU rektora se
kretāres. Būsim pa
teicīgi, ja Jūs tās 
pavairosiet arī pašu 
spēkiem. Aizpildītās 
anketas v is labāk 
nodot tieši sekretā
rei vai nosūtīt turp 
jebkurā citā veidā 
pēc Jūsu ieskatiem. 

VIENA TANTE STĀSTĪJA, PAR KO RUNĀJA DEKĀNU SANĀKSMĒ 
Aprīļa pirmajā dekādē kādā TV 

kanālā tiks raidīta pārraide — sava 
veida apaļais galds, kurā piedalīsies 
Izglītības ministrijas. LU, ZA pār
stāvji. Viņi atbildēs uz žurnālistus 
un visu Latvijas sabiedrību intere
sējošiem jautājumiem: 

—vai LU nākošajā mācību gadā 
uzņems jaunus studentus: 

—kad slēgs LU: mude mudB 
—vai LU iet uz decentralizāciju 

vai centralizāciju iekšējā struktūrā: 
— \-ai kredīts ir visracionālākais 

līdzeklis, kā uzturēt valsts budžetu 
ieguvēja lomā. Tas ir tajā gadījumā, 
ja pašreizējās stipendijas studen
tiem automātiski kļūst par valsts 
kredītu: 

—kad beidzot tiks pasniegta roka 
mafijai, lai ne tikai kopīgi ieēstu pi
cu, bet ari domātu, kā ātrāk apbru

ņot ar augstāko izglītību "puišus ar 
aknām", u.c. 

Sirsnīgs paldiesiņš prorektoram 
J. Krūmiņam, kurš atminējās, ka 
LU par savām otrajām mājām uztver 
ari studenti un arī kāds viņu pār
stāvis jāpasauc uz TV studiju. Do
māju, ka viņš jeb viņa oponēs mūsu 
cienījamajiem runas vīriem. Viņš. 
t.i.. mācību prorektors, nezināja, ka 
studenti jau pulcējas baros un gaida 
to stundu, to bridi, kad varēs tikt 
ēterā un izkliegt sa\Ti sāpi. Tiek pār
doti numuriņi, j o vietu skaits ap 
apaļo galdiņu ir ierobežots. 

Sapulcē piedalījās arī kāds ļoti 
nopietns orators — lietu pārvald
nieks V. Šadinova kungs — kurš 
nebija apmierināts ar lielāko daļu 
LU mācību spēku, pareizāk sakot, 
struktūrvienību, kuras ir rīkojušās 

ļoti neapzinīgi — neko nedarot, pro
ti, nedokumentējot savas sanāk
smes un dokumentāciju nesūtot uz 
Valsts arhīvu. To nav izdarījusi pat 
Vēstures un filozofijas fakultātes 
vadība, tā atņemot darbu saviem 
nākošajiem kolēģiem, kas nākotnē 
gribētu pētīt, kas tā tāda LU ir biju
si un ar ko nodarbojusies. Rektors 
J. Zaķa kungs izteica īsti aprillis-
tisku piezīmi — šādas struktūrvie
nības pārstās eksistēt, ja tām nav 
dokumentu. Tā kā žēl. ka ī. aprīlis 
iekrīt Lielajā piektdienā, kad nav jā
stāda jau pēc Dieva noteiktiem liku
miem. 

Neaizmirstiet sekot TV program
mu saturam! (Sākot no 1. aprīļa). 

Tanti uzklausījusi AIJA ŠULTE 
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TAi in KAUT KAS 

PAR BIZNESU KRIEVU VALODĀ 
Izziņai. Firma "MOORE STEPHENS" dibināta pirms 

85 gadiem Londonā. 
Tagad tai ir partnerfirmas vairāk 

nekā 60 Rietura— un Austrumeiro
pas valstīs. 

Firma sniedz saviem klientiem se
kojošus pakalpojumus: 

*audita seiviss (metodes un risinā
jumi veiksmīga biznesa organizēšanai 
ar iespējami mazām izmaksām): 

*nodokļi un to plānošana: 
•pašvaldību finanses: 
•atskaites: 
•finansiālā plānošana: 
•informācijas tehnoloģija: 
•menedžmenta konsultācijas. 
Latvijā firma "MOORE STEPHENS" 

ienākusi 1993. gada oktobrī. Tās 
partneris ir firma "Moore Stephens 
(Riga) Limited", vadītājs — Noriars 
Babadjanjans. 

No 14. līdz 20. martam Rīgā bija 
iespēja apmeklēt šīs firmas pārstāvju 
Alastera Mēma. Pola Povela un Deivi-
da Šopinga lekcijas "Grāmatvedības 
un audita pamatkurss". 

Šos kursus rīkoja LU Grāmatvedī
bas katedra. Dienaskārtība bija ļoti 
intensīva — četras lekcijas dienā. 

Uz kursiem tika aicināti LU pa
sniedzēji (organizētāju viena no obli
gātajām prasībām), kā arī interesenti 
no visdažādākajām nozarēm. 

Protams, ka par šiem kursiem jā
maksā — apmēram 50 Ls. Ja klau 
sītājs samaksāa šo naudiņu un ap 
meklēja vismaz 70% no lekcijām, vi

ņam tika izsniegts sertifikāts. Kāda 
būs tā praktiskā nozīme, pagaidām 
vēl nav skaidrs, bet tā īpašniekam 
vismaz būs apziņa, ka viņa zināšanu 
līmenis šai jomā ir augstāks par vi 
dusmēru. Šajos kursos galveno ak
centu paredzēts likt uz iepazīšanos ar 
pasaules likumdošanu attiecībā uz 
uzņēmējdarbību un grāmatvedību, kā 
ari Latvijas likumu salīdzināšanu ar 
starptautiskajām prasībām. 

Pēc kursu noklausīšanās intere
senti netiks "pamesti likteņa varā" — 
viņi varēs uzturēt kontaktus ar 
"MOORE STEPHENS" pārstāvi Lai 

vijā. un ir cerība, ka nākotnē uks 
sniegta palīdzība konsultāciju veidā 
(protams, nejau pārvelti). 

NETIS 
TEŅA NIGUĻA foto 

P. S. Par to. ka "MOORE STEP
HENS" darbojas reāli domājoši vīri. 
liecināja tas. ka tulkots tika no angļu 
valodas krievu(?!) valodā. Un. ja kāds 
nesaprata krieviski teikto, tad bija 
tulks, kas to "pārlika" latviešu mēlē. 
Nevienam nav noslēpums, ka Latvijas 
biznesa aprindās tieši krievu valoda 
ir izplatītākā. 1.aikam valsts valodas 
likums pagaidām ir tikai formalitāte, 
un angļu kungi labi pārzina mūsu re
ālo situāciju... 

PAR KĀDU JAUNU LU INSTITŪTU 
LU Ķīmiskas fizikas institūts ir jauna zinātniska struktūrvienība, tas 

pamatā ir agrākā LU Ķīmiskās fizikas nodaļa. 
Jaunizveidotā institūta zinātniskais 

darbs ir tiešs turpinājums tam, ko ir 
veikusi Ķīmiskās fizikas nodaļa kopš 
1988. gada. Zinātnisko pētījumu pama
tā ir kvantomehānikas un tās noza
res — kvantoķīmijas teorijas, kas aptver 
specifiskas kondensētās vielas pētīša
nas metodes, kuras savukārt ir saistī
tas ar matemātiskiem aprēķiniem un 
jaudīgas datortehnikas izmantošanu. 

Ķīmiskās fizikas institūta darbs šo
brīd norit vairākos virzienos. Pirmkārt, 
tiek veikti konkrētie fizikālu sistēmu 
kvantoķimiskie pētījumi un aprēķini, 
otrkārt, tiek strādāts pie zinātniski pēt
nieciskās metodikas attīstīšanas, treš
kārt, notiek ari eksperimenti. Agrākajā 
Ķīmiskās fizikas nodaļā tika konstruēts 
pirmais kvantomehāniskais mikroskops 
Latvijā, kas dod iespēju redzēt atseviš

ķus atomus uz virsmas, un šo kon
strukciju tālāk attīstot, būs iespējams 
ari atomus pārbīdīt. 

Ķīmiskās fizikas institūtam ir izvei
dojusies cieša sadarbība ar vairākām 
dažādu pasaules valstu augstskolām, 
kurās atrodas līdzīga rakstura pētīju
mus veicošas zinātniskās struktūrvienī
bas — ar Turinas universitāti, Londo
nas Karalisko institūtu, Nagojas univer-
silāti un vēl citām. Ir nodibināti kontak
ti arī ar Teorētiskās fizikas 
starptautisko centru Triestē. 

Ķīmiskās fizikas institūta zinātnieki 
kopā ar kolēģiem no Fizikas un mate
mātikas fakultātes Teorētiskās fizikas 
katedras ir organizējuši Ķīmiskās fizi
kas maģistra programmu, kuru pirmo 
gadu studē divi studenti. Ķīmiskās fizi
kas nodaļa pēdējo gadu laikā ir piedalī

jusies divu plaša mēroga zinātnisko 
konferenču organizēšanā. Vairāki zināt
niski pētnieciski projekti šobrīd ir ie
sniegti Eiropas Kopienai — zinātniskās 
programmas paplašināšanai. 

Ķīmiskās fizikas nodaļas atbilstību 
institūta statusam noteica ari dāņu zi
nātnieku veiktās Latvijas zinātnes eks
pertīzes rezultāti, kad Ķīmiskās fizikas 
nodaļa tika novērtēta kā izcila zinātnis
ki pētnieciska struktūra. Veidojot šādu 
novērtējumu, tiek ņemti vērā dažādi 
starptautiski atzīti rādītāji —zinātnieku 
kvalifikācija, ari publikāciju skaits lie
lākajos pasaules žurnālos, citēšanas in
dekss. Ķīmiskās fizikas institūta zināt
nieki ir augsti kvalificēti speciālisti. In
stitūtā strādā vairāki zinātņu maģistri, 
deviņi zinātņu doktori, viens habilitē
tais doktors, kurš pavisam nesen ir kļu
vis ari par profesoru. 

MAGDA RIEKSTIŅA 
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KORPORĀCIJAS 

KORPORĀCIJA STABURADZE 
UZSĀK SAVU DARBĪBU LATVIJAS UNIVERSITĀTI 

Korporācija Staburadze. trešā 
trimdā dibinātā latviešu studenšu 
korporācija, uzsāka savu darbību 
Latvijas Universitātē Ekonomikas 
fakultātē 1993. gada 26. martā ar 
Universitātes rektora un prorektora 
piekrišanu. 

Korporācija Staburadze dibināta 
pirms 46 gadiem — 1947. gada 2. 
septembri Minhenē, Vācijā. 

Tas bija laiks, kad latvietis, trim
dinieks bija zaudējis visu. bija pa
dots ikdienas nomāktībai un drūmu
mam. Bet latviešu jaunā paaudze ar 
savu nenomācamo garu un ticību 
rītdienai un alkām pēc plašākiem 
apvāršņiem, cēlās vēl no burtiski kū
pošām drupām, lai uzsāktu grūto un 
stāvo ceļu uz augstāko izglītību. 

Tajā laikā Minhenē sāka darboties 
UNRRAS Universitāte un bija liels 
latviešu studentu pieplūdums. Lat
viešu studentēm radās doma un vē
lēšanās paturēt un tālāk veidot aka
dēmiskās tradīcijas latviskā garā. 

Toreiz Latvijā dibinātās studenšu 
korporācijas jaunas studentes savā 
vidū neuzņēma, bet neliedza savu 
padomu. 

Komānu garantē pie korp. Dzin
tra. Pirmās audzinātājas filml! Ras
ma Dimitre -Kalniņa un Mirdza Zē-
bauere (Dzintra) ar lielu sirsnību un 
pašaizliedzību atbalstīja 9 dibinātā
jas — staburadzes ar savu padomu. 
1948. gada 6. martā dibinātājām 
uzlika krāsas. 1949. gada 21. de
cembri S!P!K! uzņēma korp. Stabu-

Turpinājums no < 1 PP » 
Vilnas universitāte ir dibināta 

1579. gadā un tādējādi ir viena no vis
vecākajām Austrumeiropas augstsko
lām. Tās galvenā ēka. bibliotēkas telpas 
un i«nhw!ilāie"5 hasnic-.* dali-ji ir sagla
bājušās līdz mūsdienām savā sākotnējā 
izskatā, un tām ir liela vēsturiski ar
hitektoniska vērtība. 

TEMPUS programmas ietvaros nodibi 
nātā Eirofakultāte savā piedāvātajā stu
diju sistēmā ietver ari t. s. Minsteres mo
delim raksturīgās iezīmes. Tas ir ļoti iz
devīgi uzsāktajai akadēmiskajai apmai
ņai. Nākotnē studentu apmaiņai būtu 
jākļūst vēl intensīvākai. Turklāt ir jāmek-

radzi par pilntiesīgu locekli. 
Korp. Staburadze devīze: 
Tēvzemei. Uzticībai. Izturībai! 
Patriae. Fidei, Perseverantiae! 
Korp. Staburadze krāsas — Latvi

jas karoga sarkans, sudrabs, tumši 
zils. simbolizē uzticību un mīlestību 
tēvzemei, ilgas pēc gara skaistuma 
un skaidrības. 

Par goda filistriem Vācijā uzņem 
prof. Miķeli Rolli (+) un dr. iur. Gus
tavu Grīnbergu (+). 

Izceļošanas vilnim sākoties, sta
buradzes tiek izkaisītas pa 3 konti
nentiem. Lielākā kopa ir Ņujorkā un 
Čikāgā. Staburadze, kaut ari locekļu 
skaita ziņā viena no vismazākam 
korporācijām S!P!K! saimē, ir apzi
nājusies savu sūtību latviskās un 

lē iespējas piedāvāt Baltijas valstu augst
skolu studentiem un absolventiem darbu 
dažādās Minsteres firmās un iestādēs. 

Universitātēm, nenoliedzami, ir liela 
nozīme savas valsts attīstības svarīgāko 
u/devumii risināšanā Taču Baltijas 
valstu universitātes atrodas grūti atri
sināmas dilemmas priekšā, jo univer
sitāšu materiāli tehniskā bāze ir ļoti 
trūciga. Galvenokārt universitāšu dar
bu traucē neiedomājami sliktā datu un 
informācijas apstrādes tehnika un arī 
tas, ka valsts augstskolu pasniedzēji, 
kas spiesti dzīvot trūcīgos materiālos 
apstākļos, meklē sev papildus nodar
bošanos — kas nevar neatsaukties uz 

akadēmiskās dzīves veidošanā. Tās 
atbalstījušas latviskus mērķus ar 
darbiem, ziedojumiem, tās locekles 
strādājušas sabiedriskās talkās. 
Četras reizes prezidējusi S!P!K! Vai
rākas staburadzes ir vadījušas trim
das latviešu sabiedrisko dzīvi dažā
dās jomās, kā ari sekmīgi darboju
šās savās profesijās. Visas iesaistī
jušās palīdzības darbā dzimtenei. 

Un tagad korp. Staburadze ir at
nākusi uz Latviju, savu garīgo 
dzimteni. 

Pirmajā Rīgas coetusā uzņēma 12 
locekles no dažādām profesijām: 
ekonomikas, medicīnas, filoloģijas, 
jurisprudences. Kopas seniore ir 
prodekāne Inta Ciemiņa. 

Uz sievieti vislielākā mērā balstās 
atbildība par latviešu nākamo paau
dzi. Un akadēmiskajai sievietei jārā
da paraugs, jākalpo mūsu tautai un 
tēvzemei. Materiālās grūtības nespēj 
salauzt latviešu'dzimtenes mīles
tību, trūkums nespēj salauzt latvie
ša goda prātu un tieksmi pēc gais
mas, izglītības. Cilvēki jāvērtē pēc 
viņu garigām spējām un sirds inteli
ģences, ne pēc naudas maka. Un no 
akadēmiskās sievietes sagaida to 
pašu atdevi savai profesijai kā no vī
rieša. Spēks ir vienotībā, kopībā. 

Sēkla ir iesēta, laika gaitā tā augs 
un zels. Lai gaisma pavada stabura
dzes dzimtenē! 

IRĒNE KREČKO, 
Korp. Staburadze t/1 audzinātajā, 

Ņujorkā 

ua 

viņu pasniedzēju darba kvalitāti, vai ari 
vispār pamet darbu augstskolā. 

Minsteres universitātē kopš 
1992. gada pastāv oficiālas partnerat
tiecības ar LU Rigā, tāpat notiek koope
ratīvā līguma sagatavošana ar Viļņas 
universitāti. Bez tam vēl Minsteres uni
versitāte piedalījās Eirofakultātes, kas 
darbojas Rīgā, Viļņā un Tartu. organizē
šanā. No 1993. gada janvāra Minsterē 
atrodas arī Interdisciplinārais Baltu 
valodu studiju institūts. 

No vācu valodas tulkojusi 
MAGDA RIEKSTIŅA 

ACS NO MALAS 
PALĪDZĪBA IR NEPIECIEŠAMA 
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BĒDĪGI. BET FAKTS! 
Katras tautas nopietnākā problēma ir tās 

izdzīvošanas problēma. 
LU Ekonomikas fakultātē jau ilgus 

gadus pastāv Statistikas un demogrā
fijas-katedra, kas pēta ar latviešu tau
tas izdzīvošanas problēmu saistītos 
jautājumus. Šīs katedras vadītājs pro
fesors Pēteris Zvidriņš nesen ir pabijis 
Kanādā, kur iepazinies ar Kanādas ko
lēģu zinātnisko metodiku etnisko, soci
ālo un demografisko jautājumu izpētē. 

Kāds bija jūsu komandējuma mēr
ķis Kanādā? 

Piedalījos konkursā, kuru Izsludi
nāja Kanādas universitāšu un kole
džu asociācija Baltijas valstu zināt
niekiem un praktiskiem darbiniekiem 
programmas "Pētījumi un apmācība 
reformai" ietvaros. Visumā lielajā 
konkursā speciālā kanādiešu Baltijas 
komiteja atzina manis piedāvāto pētī
jumu programmu par pieņemamu, un 
tā es varēju īstenot savu plānu. Šo 
konkursu izturēja ari Pedagoģijas fa
kultātes dekāns Oskars Zīds. 

Galvenokārt strādāju Toronto un 
Broka (Sanktkaterinsā) universitātē. 
Interesējos par mācību programmām 
ekonomikā un socioloģijā. īpaši pētīju 
kursu saturu iedzīvotāju studijās un 
statistikā. 

Vai veicāt ari zinātnisko darbu? 
Ar dažām Kanādas augstskolām 

mums jau iepriekš bija sadarbība po
litisko bēgļu un etnisko jautājumu iz
pētē. Atsevišķus aspektus tagad varē
jām pārrunāt. Uzstājos zinātniskajā 

simpozijā. Šo simpoziju 
organizēja Toronto universitāte 
kopā ar Baltijas studiju 
veicināšanas asociāciju Baltijā. 
Mans referāts bija par Baltijas 
valstu iedzīvotāju etnodemogrā-
f;sko situāciju. Daudz strādāju 
bibliotēkās. 

Vai iznāca tikties ari ar Ka
nādas latviešiem? 

Toronto ir lielākā ārzemēs dzī
vojošo latviešu kopiena. Pastā
vīgi iznāca kontaktēties ar lat
viešiem, tai skaitā, speciālistiem 
iedzīvotāju izpētes jomā. Daži no 
tiem ar lasījumiem uzstājušies arī 
mūsu Universitātē (doc. Juris Drei-
felds, doktorante Indra Pulciņa u. c ) . 

Kanādas 1991. gada tautskaites 
materiālu izpēte pārliecināja, ka arī 
šajā valstī (pēc ASV. Krievijas un 
Austrālijas - Kanāda ieņem 4. vietu 
pēc: latviešu skaita ārzemēs) latviešu 
skaits nemitīgi sarūk. Turklāt asimi
lācijas process noris strauji. 

Kāda ir šī dinamika Latvijā? 
Diemžēl latviešu skaits pēc neliela 

pārtraukuma atkal dilst. Pērn valstī 
iebrauca vairāk latviešu nekā izbrau
ca, tomēr mirušo skaita pārsvars pār 
dzimušo ir daudz izteiktāks. Turklāt 
šī depopulācijas situācija padzijinās. 
Un te neko neglābj pat asimilācija, 
kas latviešiem ir ar pozitīvu ievirzi. 
Tiesa, cittautiešu skaits sarūk vēl 

straujāk, galvenokārt sakara ar slavu 
tautības iedzīvotāju daļas atgriešanos 
savās dzimtajās vietās. Šī iemesla dēļ 
latviešu īpatsvars valsts iedzīvotāju 
kopskaitā pat palielinājās. Kopš pēdē
jās tautskaites 1989. gada sākumā 
latviešu īpatsvars no 52,0% palielinā
jās līdz 54,2% šogad. Tomēr depopu
lācijas situāciju nevar uzskatīt par 
apmierinošu stāvokli mūsu tautas 
vēsturiskajā attīstībā. Sociālo un hu
manitāro specialitāšu studenti varētu 
pievērsties šai aktuālajai problēmai, 
izpētot pašu studentu dzīves apstāk
ļus un arī to. kāda ir studentu attiek
sme pret ģimenes veidošanu u. tml. 

Ar statistikas un demogrāfijas ka
tedras vadītāju profesoru 

PĒTERI ZVIDRIŅU tikusies 
MAGDA RIEKSTIŅA 

ua MUMS RAKSTA Ka būs ar svešvalodām? 

Latvijas sakari ar citām zemēm strau
ji Izvēršas, un līdz ar to pieaug nepie

ciešamība pēc svešvalodniekiem. Mūsu 
fakultātes ziņojumu dēli nepārtraukti 
rotā desmitiem lapiņu ar angļu un vācu 
valodas zinātāju pieprasījumiem. 

Daudzi vakara nodaļas vecāko kursu 
studenti saņem algas, kas pārsniedz 
profesora darba apmaksu. iuudv 

Tomēr, paldies Dievam, vairums la
bāko mācībspēku Svešvalodu fakultāti 
nav atstājuši. Saņemam ari lielu palī
dzību no ārzemēm. 

Citiem vārdiem, sava enerģiskā un 
izdarīgā dekāna doc. Edgara Osiņa va-
eiībā Steši-alodu fakultāte noskaņota 
strādāt un censties apmierināt lielo 
speciālistu pieprasījumu. Taču mēs va
ram paplašināties gandrīz tikai uz mak
sas studentu rēķina, kuri, kā zināms, 
ne vienmēr ir vislabāk sagatavoti. Pie
mēram, no valsts budžeta finansētajās 
grupās angļu valodu pašreiz apgūst ap
mēram tikpat daudz studentu kā pirms 
pieciem vai piecdesmit gadiem, kad mēs 

bijām maz vajadzīgi un speciālo dienes-
tu īpaši pārraudzīti. Konkurss "an
gļiem" ir vienkārši nežēlīgs — piecpad
smit un vairāk iesniegumu uz vienu vie
tu, kas nozīmē, ka lauku skolu beidzē
jiem, kuriem nav privātskolotāju, to 
izturēt ir gandrīz neiespējami. Taču lau
ku skolās svešvalodu skolotāju trū
kums ir vislielākais. 

Mēs. protams, neesam vienīgie, kas 
gatavo valodu speciālistus, taču, vado
ties no mācībspēku kvalifikācijas, lai
kam vadošie gan, un tikai Svešvalodu 
fakultātē aiz\'ten plašāk izvēršas Āzijas 
un Ziemeļvalstu valodu apgūšana. 

Vai Latvijas Universitātes darba reor
ganizāciju, kas ir visu mūsu neatlie
kams un aktuāls uzdevums, nebūtu jā
sāk ar speciālistu pieprasījuma apmie
rināšanu tajās nozarēs, kur to deficīts ir 
vislielākais? 

Profesors VIKTORS IVBUIIS 
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NEPARASTĀS VĒSTIS 

NEPARASTS STUDIJU VIRZIENS — SINOLOGIJĀ 
Sākot ar 19S3. /94. mācību gada sākumu LU Svešvalodu 

fakultāte piedāvā jaunu, visai interesantu studiju virzienu — 
bakalaura programmu sinologijā un arī iespēju apgūt japāņu 
valodu jaunatklātajā japāņu valodas koledžā. 

Kā pastāstīja IX; Svešvalodu laktiha 
tes Orientālistikas katedras vadītājs 
profesors Viktors Ivbulis, ideja par ie
spēju LU mācīt Austrumu valodas ra
dās, sanākot kopā vairākiem Î atvijas 
orientālistiem. "Latvijā šobrid, salīdzinot 
ar citām Baltijas valstīm, ir liels skaits 
speciālistu, kas patiešām augstā, akadē
miskā līmenī pārvalda dažādas Austru
mu valodas — ķīniešu, japāņu, indiešu 
u. c. Bet līdz šim apgūt Austrumu valo
das bija iespējams tikai citu valstu 
augstskolās. Analizējot vairāku Eiropas 
valstu pieredzi, kur ļoti plaši tiek piedā
vāta iespēja studēt dažādu Āzijas tautu 
valodas, secinājām, ka ari Latvijai stei
dzami ir nepieciešams veidot studiju vir
zienu kādas Austrumu valodas apguvei, 
lai nākamā Î atvijas orientālislu paaudze 
varētu izglītoties savas valsts augstsko
lā", pastāstīja profesors V. Ivbulis. "Nolē
mām sākt ar ķīniešu valodu vai, prerī 
zāk, sinologiju, jo izdevās nokomplektēt 
loti labu mācību spēku grupu. 

Šobrīd pastāv ari divgadīgā japāņu 
valodas koledža, kas gan nedod baka
laura grādu, tikai valodas zināšanas. 
Nākotnē varētu darboties ari arābu va
lodās koledža. Kā izvēles kurss filolo
giem tiek piedāvāta indiešu valodas pa
matu apguve". 

Sinologiju šogad studē vienpadsmit 
studenti. Viņu studiju programmā ir tā
di kursi kā ķīniešu valoda, Ķīnas vēstu
re, angļu valoda, hieroglifija. Austrumu 
tautu muzikālā kultūra. Katrā zinā tā 
nav vienīgi filoloģiskas izglītības apguve. 

Šī mācību gada sākumā, kad studiju 
virziens — sinologijā — tikko sevi pie
teica un vēl bija gluži jauns un nepazīs
tams, neievērots tas nepalika — uz des-

mil pirmajā kursā paredzētajām vietām 
pieteicās divdesmit seši studētgribē-
tāji — priekšzināšanas ķīniešu valodā 
gan netika prasītas — rezultātā tika uz
ņemti vienpadsmit studenti. Tā kā vēl 
studē tikai pirmie, grūti spriest par si-
no loga izglītības pavērtajām praktiska
jiem iespējām nākotnē — var runāt tikai 
teorētiski — bakalaura grādu sinologijā 
ieguvušie varētu strādāt par ķīniešu va
lodas pasniedzējiem dažādās valsts un 
kultūras iestādēs, kur nepieciešama ķī
niešu valodas prasme un zināšanas par 
Austrumu kultūru un tamlīdzīgi. Par to, 
ka sinologijas studentiem ir iespējams 
ielūkoties Ķīnas sadzīves kultūrā tepat 
Latvijā vien esot, varēja pārliecināties 
"UA" pārstāvji personīgi. Ķīna, tās kul
tūra, valoda, vēsture ir visai atšķirīga 
no Latvijas kultūras un mentalitātes, 
tāpēc, manuprāt, ir visai interesanti uz
zināt, kā Latvijā pirmie sinologijas stu
denti izvēlējās savu studiju virzienu. 
Tāpēc ieskats sinologijas studentu atbil
dēs uz jautājumu: "Kāpēc izvēlējāties 
studēt tieši šajā specialitātē?". 

"Ķīniešu valoda, manuprāt, ir vis
skaistākā, visinteresantākā valoda pa
saulē (protams, izņemot katra dzimto 
valodu). Un visiem, kas meklē kaut ko 
īpašu vai vēlas sevi apliecināt, es ieteik
tu mācīties šo valodu un šīs zemes kul
tūru, kas ir vissenākā no šodien vēl pa
stāvošajām kultūrām. 

Ja par mani personīgi, tad ļoti intere
sējos par filozofiju, un Ķīnā tā ir ļoti de
mokrātiska ar senām, pārbaudītām vēr
tībām, ari valsts politiskā struktūra šai 
valstī ir savā ziņā unikāla, ko vērts pa-
studēt. Tas pats sakāms par dzeju, pro
zu, mūziku un glezniecību. Šī pasaule, 

manuprāt, ir vienreizēja un neatkārto
jama." 

"Man veicās eksāmenos un laimigā 
kārtā sāku studēt sinologiju. Tagad zi
nu, ka tiešām vēlos iemācīties ķīniešu 
valodu. Kāpēc? Ķīniešu valoda neap
šaubāmi paplašinās manu redzesloku. 
Tā ir goda lieta, ka mācos šo valodu." 
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KONKURSS LASĪTAJIEM! 
Uzminiet un uzrakstiet, kurš 

no attēlā redzamajiem teicis šo 
neparasto frā/.i: 

"Afana vectēva attāls radi
nieks ir bijis Ķīnas priesteris, 
tāpēc sevī es jūtu strāvojam bez
bailīgo ķīniešu karstās asinis, 
kuras vedina mani iet pretī sa
vam mērķim — celties un krist 
par to." 

Balva - biļetes uz teātra izrādi 
"Ķīnas vāze". 
Domājiet, rakstiet, nenožēlosiet!/ 
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"Es izvēlējos mācīties ķiniešu valodu 

pavisam nejauši — pateicoties pagājušā 
gada filozofijas pasniedzējai, kura tie
šām prata ieinteresēt par Ķinu. Es. tā 
sakot, pirms tam biju bezizejā — nezi
nāju, kur īsti vēlos mācīties tālāk. Bet. 
sāku interesēties par Ķinu. Tālajiem 
Austrumiem, tad gluži instinktīvi jutu, 
ka tas mani saista." 

"Izvēloties šo studiju virzienu, domā
ju ne tikai par valodas apgūšanu, bet 
galvenokārt par savu zināšanu paplaši
nāšanu Austrumu kultūrā. Manuprāt, 
tā ir unikāla kultūra ar senu civilizāciju 
un ir tā vērta, lai to pamatīgāk pētītu 
ari mūsu Universitātē." 

"Kad pirmo reizi atnācu uz šo fakul
tāti, jau zināju šo to par konfuciānis-
mu. šo to par Ķīnu vispār. Tikai tagad, 
pēc pusgada, sāku saprast, cik grūtu 
ce|u esmu izvēlējusies, bet tieši tas arī 
pievelk." 

"Izvēlējos mācīties Austrumu valodu, 
jo mani vienmēr ir interesējusi Austru
mu kultūra, kurai ir ārkārtīgi sena 
priekšvēsture. Patīk mācīties svešvalo
das — bez ķīniešu valodas mācos ari 
angļu, vācu un franču valodu, bet ķīnie
šu valoda man liekas visskaistākā." 

"Neko sevišķi daudz es agrāk par ķi
niešu valodu nezināju, tikai tik, cik biju 
lasījusi, gatavojoties iestājeksāmenu 
pārrunām. Zināju, ka viss ar to saistī
tais ir kaut kas pavisam citāds un at
šķirīgs, varbūt pat nepieņemams latvie
šu kultūrai, mentalitātei, ikdienai." 

MAGDA RIEKSTIŅA 
TEŅA NIGUĻA foto 
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UN KUĢIS 
Šķiet, notika tā. kā to varēja pa

redzēt. Ļaužu nebija daudz un. dre
binot ies aukstajā aulā. gaidītos 
konstruktīvos priekšlikumus neiz
devās saklausīt. Runāja rektors, ru
nāja dekāni un vēl daži. Bet ne jau 
par reorganizāciju, bet iespēju paš-
saglabāties. Maz ideju, domu par 
pilnveidošanos, zinātni. Jācer, ka 
vispārējā izmisumā netiks aizmirsts 
galvenais — iepēja Universitātē ie
gūt vispusīgu izglītību. 

Sanāksmē daudzi runāja par de-
centra l i zāc i ju . Kungs Ošiņš no 
Svešvalodu fakultātes izteica bažas, 
ka LU simbols — ozols kalst. Viņu 
sajūsmināja, ka fakultātes var kjūt 
par juridisku personu, kā tas pare 
dzēts augstskolu likumā. Viņaprāt, 
vairāk vajag vieslektorus uz līgu 
miem un kredītkursus studentiem 
no ārzemēm. 

Rozenvalda kungs kaismīgi uz 

stājas, ka |oti nepieciešama budžeta 
decentralizācija fakultāšu labā. Un 
vispār — LU liktenis jānodod citu 
cilvēku rokās... 

Visus runātājus "UA" neatšifrēja. 
Izskanēja retoriski jautājumi: Kādā 
laikmetā mēs dzīvojam? Apvienoties 
vai šķelties? Pēc runātāja domām, 
etnokultūras likvidācijas sākums 
meklējams LU. Slikti, ja humanitā 
ru problēmu risināšanā pielieto ek 
saktu pieeju. Viņaprāt, noderētu ie
teikums, kādu piedāvāja Āfrikai — 
kopīgi pieņemamās nākotnes redzē
jums. 

Prof. Cīrulis bija nobažījies par 
lo. kādu slodzi nes vārds "reorgani
zācija". Viņa kā matemātiķa uz
skats, ka reorganizācijas nevar būt 
fundamentālas — nevar likvidēt to. 
kas ir svēts. 

Vītola kunga domas, ka jāmaina 
Satversme — jādod lielākas iespējas 

1, 

# 

rīcībai struktūrvienībām. Jābūt 
konkurencei, piemēram, grantu pie
ņemšanā. Ja augstskola nemainās, 
tad tā pazūd. 

Prof. Zvidriņš dzirdējis, ka augst
skolā pamaz zinātnes. Ekonomikas 
fakultātē pat tā izzudusi. Svarīga 
augstskolas un zinātnes integrācija. 
Saimniekošanas apstākļos jāpārzi
na savi līdzekļi. 

Šķiet, ka Miķelsona kungs atzina, 
ka vecā padomju sistēma brūk, bet 
tagad domājam par to, kura fakul
tāte "noēdīs" otru. Garantija izdzīvot 
tiem, kam būs reāli darba devēji, 
kas atradīs sponsorus stipendijām. 
Acīmredzot valstij jāatrod iespēja 
samaksāt skolotāju izglītošanu, bet 
vai tā notiks? 

Žagara kungs no Astronomiskās 
observatorijas situāciju novērtēja kā 
ūdens smelšanos mutē. Šobrīd no
tiek zinātnes un augstskolas degra-
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MlS PAŠI PAR SEVI ua 
ja glābt humanitāro sfēru no izrūci 
bas. Viena no tām varēt u būt mūži 
kas pedagoģija. 

Pašā sākumā rektors atzinās sa 
.ā bezspēcībā, viņaprāt, akadēmis 
kā iestādē katrs ir personība, tādt 
rektors gaida visu citu laužu inki.i 
līvu. kuras ir maz vai nav vispār. 

Zaķa kungs uzsvēra, ka augst 
skolā nepieciešama cilvēku inventa
rizācija un vadības reorganizācija. 
Atlīdzība jāsaņem par darbu, nevis 
par nosaukumu. Nelīdz, ja esi pro
fesors, bet nav audzēkņu. Zinātnie 
kiem jāseko līdzi laikmeta garam. 

Var būt, ka atrisinājums radīsies. 

PELD 

UZVARFJAM 
UZVARĒJĀM 

dacija. jo aiziet labākie, visu domas 
aizņem problēma, kā nodrošināt iz
tiku ģimenei. 

Netrūka kuriozu, piemēram, cil
vēks no malas jeb pedagoģijas zi
nātņu doktore bezdarbniece aicinā-

bet pagaidām jāpiekrīt kāda kolēģa 
teiktajam, ka Universitātes himnu 
nedrīkst dziedāt — tas būtu melots 
un nebūtu patiesība. 

Latvijas Universitātes 
himna 

Ed. Virzas vārdi 
Līdzīgi saulei Tu atnes mums 
dienu. 
Gudrību vērīgiem gariem Tu sniedz: 
Celdamās augstāki pati arvienu , 
Tautai Tu augstāki pacelties liec. 

Latvijas slava un Latvijas glītums . 
Mākslām un zinībām patvērums 
tur; 
Svešs lai kā ozoliem mūžīgais 
vītums 
Visiem, kas mūžīgo uguni kur. 

ILZE BR1NKMANE 
TEŅA NIGUĻA foto 
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TARTU UNIVERSITĀTĒ IR "ZVIEDRU GALDA" PIEEJA 
OLAVI ARENS no Armstrongas valsts koledžas 

1992. gadā apmeklēja Igaunijas augstskolas, kur tikās ar 
rektoriem un/vai prorektoriem, kā arī dažiem fakultāšu 
mācību spēkiem. Viņa vērojumi: 

"Es biju liecinieks augstākās izglītī
bas reformām Igaunijā, kas tika uzsāk
tas 1989. gadā. Starp pārmainām atzī
mējama ir kadru maina — jaunus cilvē
kus ievēlēja universitāšu administrāci
jas amatos, un priekšroka tika dota 
tiem, kas nebija saistīti ar komunistisko 
partiju. Bez tam ir sākusies mācību 
programmu pārlabošana un pāreja no 
standarta padomju pieejas, kas ietvēra 
šauru specializācijas programmu — ap
mācīšanu noteiktam darbam — uz mā
cību programmu ar izvēles iespējām. 

Studentiem jāizvēlas noteikts priekš
metu skaits sociālzinātņu kursā. 

Tallinas Tehniskās universitātes kursu 
skaits bija veidošanas procesā, piemē
ram, tehnoloģijas vēsture, ētika, u.c. Ir 
cerība, ka šie papildinājumi varēs kalpot 
nākotnē kā vispārējās izglītības kursi. 

Pedagoģiskā universitāte Tallinā bija 
. : 1 

UNIVERSITĀTES PROGRAMMAS 
Visas universitātes sāka darbību, lai 

paveiktu mācību programmu reformas 
un darbu ar jaunajām sistēmām. Neap
šaubāmi, tiks izdarītas kļūdas, bet ir pa
mats raudzities nākotnē ar optimismu. 

Ko var teikt par vispārējo izglītību? 
Tas, ka ir notikusi izšķiršanās par re-
fonnām. ir daļēji saistīts ar grādu pro
grammu izglītības mēriem un iestāžu 
politikas rezultātiem, un fakultāšu liku
mīgajām interesēm. Beigu rezultāts ir 
|oti raiba bilde, tāpēc es teikšu kaut ko 
noteiktu par katru institūciju un tad iz
darīšu dažas galvenās piezīmes. 

Tartu universitātē ir "zviedru galda" 
pieeja. Katrai fakultātei un nodaļai ir jā
izšķiras, kuri ir vajadzīgie kursi un cik 
daudz ir vajadzīgas telpas. Ir vairāki fa
kultatīvi kursi, kas iepriekš bijuši vispā
rējās izglītības programmā. Manas vizītes 
laikā tikai viena fakultāte bija publicējusi 
galējo studiju programmu — citas vēl 
tikai pārlaboja savējās. Tā rezultātā nav 
iespējams vispārināt fakultatīvo studen
tu skaitu dažādās programmās. 

Lauksaimniecības universitāte Tartu 
par galveno modeli izvēlējusies sacensī
bu un sadarbību ar lauksaimniecības 
skolu Zviedrijā. Uzsvars tiek likts uz 
svešvalodām — vairumā gadījumu an
gļu vai vācu, bet ir iespējams apgūt arī 
franču un somu valodu. 

i ģ Š' 

Priecīgas Lieldienas! 
vienigā institūcija, kas mācīja Igaunijas 
vēsturi kā obligāto kursu. Tāpat kā ci
tur, bija uzsvērta svešvalodas mācīša
na. Obligātajā mācību programmā bija 
iekļauti kursi politoloģijas zinātnē, so
cioloģijā un filozofijā. Psiholoģijas kursi 
figurēja pamatā skolotāju izglītības pro
grammās. 

Mākslas universitāte izrādīja vislielāko 
saistību ar veco kārtību. Mazie kursi un 
to saturs, iespējams, ir mainīts. Pasnie
dzēji palikuši tie paši. Rezultātā, līdzīgi 
iepriekšējiem kursiem, turpinās kursi 
filozofijā, pasaules vēsturē, ekonomikā, 
politikas zinātnē un socioloģijā. Sarunās 
ar fakultāšu pasniedzējiem atklāju vispā
rēju apmierinātību ar to, kas bija darīts 
pirms tam. Tomēr mācību iestāde izrā-

Par Latvijas augstskolu mācību spēku iespaidiem, apmeklējot 
Rietumeiropas valstu augstskolas, protams, zinām daudz vairāk 
nekā par Rietumeiropas augstskolu pasniedzēju iespaidiem, 
apmeluejot Baltijas valstu augstskolas. 

PALĪDZĪBA IR NEPIECIEŠAMA 
Vilhelms Helds — Minsteres univer

sitātes Uzskaites centra vadītājs — par 
Baltijas augstskolām. 

Pēc Baltijas valstu apmeklēšanas 
priekšstats par dzīves apstākļiem šajās 
valstīs un par darba apstākļiem šo val

stu augstskolās ir kļuvis daudz konkrē
tāks, kaut ari redzētais nebūt vienmēr 
bija iepriecinošs. Redzējām cilvēku ār
kārtīgi sliktos materiālos apstākļus — 
pat augstskolu profesori dzīvo zem Lie
tuvā noteiktā iztikas minimuma robe-

dija prasmi pieņemt jaunu realitāti. 
Mūzikas konservatorijā programmas 

obligātais stundu skaits bija samazi
nāts "sarkano priekšmetu" (piem.. zi
nātniskā komunisma) likvidācijas rezul
tātā. 

GALVENIE KOMENTĀRI 
Pirmais, es uzsvērtu svešvalodu stu

diju nozīmi. Krievu valoda ir uztverta — 
to māca pamatskolā un vidusskolā. Ma
zu nāciju iedzīvotāju pamatvajadzība ir 
divu svešvalodu zināšana. Vairumā gadī
jumu māca angļu vai vācu valodu, bet 
franču, zviedru vai somu valoda ir pieeja
ma kā izvēles kurss. Prorektoru vairums 
tic, ka galu galā nākotnē valodām būs jā
būt obligātai universitāšu kursu daļai un 
tā būs vispārējās izglītības galvenā dala. 

Otrs secinājums: pastāv tendence 
pārveidot iepriekšējos modeļus. Tam cē
lonis ir iepriekšējo mācību spēku izlieto
šana.- Obligātos kursus filozofijā, politi
kas zinātnē un socioloģijā māca pasnie
dzēji, kas pirms tam mācīja obligātos 
kursus filozofijā, komunistiskās partijas 
vēsturē, marksismā—ļeņinismā u.c. Cik 
dziļi ir bijuši pārlabojumi, grūti izstāstīt 
bez speciālas pārbaudes. 

Dažas jaunievedumu pazīmes — ir 
ieviesti jauni interdisciplināri priekš
meti Tartu universitātē un Tallinas teh
niskajā universitātē. Ir atbilstošu mā
cībspēku trūkums. Šo problēmu atrisi
nās laiks, kad radīsies jauna paaudze 
sociālajās zinātnēs. Diemžēl, problēma 
rodas akadēmiskās karjeras nepievilcī-
bas dēļ; daudz labāku, izdevīgāku kar
jeru piedāvā darbs valsts administrācijā 
vai privātajā biznesā. 

Galvenais grūtību avots ir tas, ka 
universitāšu bibliotēkās trūkst moder
nu mācību grāmatu kursiem un mono
grāfiju angļu vai vācu valodā. 

Vispār esmu optimists attiecībā uz 
augstākās izglītības attīstību Igaunijā. 
Reformas ir sākušas." 

No "aabs Newsletter" materiālu 
apkopojusi un tulkojusi 

AUA SULTE 

žas, vērojām, kā Lietuvas augstskolu 
pasniedzēji lasa lekcijas auditorijās, kur 
ir 15 un vēl mazāk grādu, pilnīgi trūk
stot studiju procesam nepieciešamā 
tehniskā nodrošinājuma — kompjūte-
riem, kopētājiem, ari komunikācijas ie
spējām, ieskaitot pat telefona sakarus, 
un secinājām, ka pat šādos apstākļos 
cilvēki ir cerību pilni un negurstoši cen
šas situāciju uzlabot, un daudzas mūsu 
ikdienai raksturīgas iezīmes tagad izrai
sa pavisam citu vērtējumu. 

Turpinājums ir 
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BUMBOŠANAS 
Tot ies 19. martā notika LU 

Volejbola diena. Piedalījās 14 ko
mandas. Komandā bija jābūt vis 
maz divām sievietēm un ne vairāk 
kā četriem vīriem — tāds nu ir no 
teikums. 

Sīvā cīņā pirmo vietu ieguva 
Ekonomikas fakultātes komanda: 
Inga Samoviēa. Everita Ivanova. 
Ieva Feldmane. Gaiss Ivanovs. Arnis 
Zaščerinskis. Guna Mūrniece. 

Otro vietu ieguva veselības un 
sporta izglītības specialitātes stu
denti: Sandra Linde, Eva Martinso-
ne. Andromeda VTķele (viņa ari ties
nese viskrāšņākajā baltā tērpā ar 
melnu cepurīti). Aiga Gulbe, Edvīns 
Krūms, Martins Zemītis. 

It kā nemanāmi, bet nolika ari 
sacensības galda tenisā. Piedalījās 
deviņi pāri. Uzvarēja veselības un 
sporta izglītības specialitātes siu 
denīi. 

1. vietā — Lazdiņa (goda vaids 
nezināms) un Sandris Krūmiņš. 
2. vietā — Baiba Caune no Svešva
lodu fakultātes un Mārcis Risbergs 
no Fizikas un matemātikas fakul
tātes. 

Atbildīgie par spēļu norisi bija 
Elīna Biterāne un Egils Rubenis. 

Acīmredzot viņi arī noorganizēja vel 
vienu savdabīgu pasākumu ar vie
nu galdu, vienu termosu, diviem 
trauciņiem ar cepumiem, pusduci 
krūzītēm, dažām limonādes pude
lēm un to visu nodēvēja par tējas 
degustācijas zāli. 

Tad nu visi kopā — spēlētāji 
(darbībā) un līdzjutēji (karsēji do
mās) bumbosies tālāk jau pavasari. 

NETIS 
TEŅA NIGUĻA foto 



ua Universitātes Avīze Lll VĀRDA DVĪNES 
KAS VISS MCNI 

12 

Kā jūs domājat, ko 
varētu studēt Ieva 
Salmane? Tiem, kas 
atbildēs — angļu va
lodu — būs taisnība, 
arī tiem, kas atbil
dēs — komerczinī-

ŠOREIZ 
IEVA 

SALMANE 
bas — būs taisnība. 
Šajā jautājumā mācī
bu gada sākumā jau 
radās pārpratumi, 
bet par to lai stāsta 
viņas pašas. 

— Vai Jūs zinājāt, ka 
pasaulē dzīvo vēl kāda 
Ieva Salmane? 

Varbūt jau Līkāties ar 
kādu? 

Svešval. Ie. S. Mācību gada sāku
mā bijušais klasesbiedrs piezvanīja 
un apsveica sakarā ar iestāšanos 
Ekonomikas fakultātē, kā ari izteica 
izbrīnu par manu izvēli, jo nekad 
nebiju izrādījusi sevišķu interesi par 
komerczinībām. drīzāk par ķīmiju 
un bioloģiju. Viena no manām ide
jām bija stāties Medicīnas Akadē
mijā, taču šī ideja netika realizēta. 

Kom. Ie. S. Līdz šim biju pārlieci
nāta, ka esmu vienīgā. Agrā rudenī, 
kā jau pirmkursniekam klājas, izgā
ju medicīnisko apskati studentu po
liklīnikā. Ieejot tajā un pasakot, kas 
esmu. man atbildēja, ka es jau es
mu izgājusi vajadzīgās procedūras. 

Arī mani sāka apsveikt, ka esmu 
iestājusies un pēc kāda laiciņa bū
šu angļu valodas speciāliste. Tas 

Tā viņas pirmo reizi 
ieraudzīja 

viena otru ... 

UN IEVA SALMANE 
paziņās neradīja izbrīnu, jo biju ie
sniegusi dokumentus arī Pedago
ģijas fakultātē uz "angļiem". 

Mana draudzene strādā kafejnīcā 
"Fredis" un kādu dienu pārdeva Ie
lūgumu divām personām uz kādu 
vakaru. Ielūgumā noteikti bija jāie
raksta ielūgto personu vārdi, un iz
rādījās, ka nepazīstamais, bārdai
nais vīrietis nosauc mani— Ievu 
Salmani. Tas draudzenei bija liels 
pārsteigums. 

— Uzvārdus neizvēlas, dažreiz 
maina dzīves laikā, bet kā bija ar 
vārdu? Kāpēc vecāki izvēlējās tieši 
IEVU? 

Svešval. Ie. S. Mani vecāki gaidīja 
brālīti manai māsai, tādēļ pieļauju 
iespēju, ka mans vārds tika izrau
dzīts lielā steigā. Mana vārda diena 

sakrīt ar Ziemassvētkiem, un es 
priecājos, ka daudzi mani atceras. 
" Kom. Ie. S. Par vārdu neko nezi
nu. Ieva un viss. Māsai arī vien
kāršs vārds — Dace. Protams, vār
da dienu svinu Ziemassvētkos. Žēl. 
ka izpaliek dubultdāvanas — Zie
massvētkos un vārda dienā. Ari citi 
manā vārda dienā tiek apsveikti un 
dabū jaukas dāvanas. 

— Kura ir jūsu dzimtā puse un 
pirmā (varbūt vienīgā) skola? Kādas 
atmiņas saistītas ar tām? 

Svešval. Ie. S. Es dzīvoju Mārupē, 
taču mācījos Angļu ģimnāzijā, biju
šajā Rīgas 4. vidusskolā, jo tā bija 
tuvāk manai dzīvesvietai nekā Mār
upes vidusskola, un to absolvēja ari 
mana māsa. Jāsaka, ka daudzi cil
vēki nezina pietiekoši labi angļu 

TEŅA 
NIGUĻA 
foto 

... un tās jau 
emocijas 
pēc tam 
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valodu, kaut arī tagad ir daudz ie
spēju to studēt. 

Kom. le. S. Mana dzimtā puse ir 
Smiltene, un mana pirmā un vienī
gā skola ir Smiltenes vidusskola. 
Tajā bija labs. jauns direktors. Mēs 
ar draudzeni smējāmies, ka stāsi
mies atkal mūsu vidusskolā. Tie 
šām negribējām no tās šķirties. 
Mani mīļākie priekšmeti bija angļu 
un vācu valoda. 

Skolā es biju žurnāla "Jauno 
Vēstis" redaktore. Neizvēlējos žur
nālistiku, jo man likās, ka žurnā
listu ir tik'ļoti daudz — pilna pa
saule, un viņi var palikt bez darba. 

— Kāpēc Izvēlējāties Latvijas 
Universitāti, tieši savu fakultāti? 

Svešval. Ie. S. Valodu dēļ. Neska 
toties uz pastāvošo uzskatu, ka an
gļu valoda jāapgūst paralēli kādai 
citai profesijai. Konkrētu plānu, ko 
darīšu pēc augstskolas beigšanas, 
man nav. Ceru, ka nebūšu spiesta 
izvēlēties skolotāja profesiju. 

Mans pašreizējais darbs zviedru 
uzņēmumā ir saistīts ar angļu valo
das prasmi. 

Kom. le. S. Man patīk augstskola 
un studentu dzīve. Ir jauni draugi. 
Skolas direktors smējās, ja es iestā
šos pedagogos, pieņems mani dar
bā, ja ekonomistos, arī pieņems, 
pat, ja nekur neiestāšos, pieņems. 
Esmu priecīga, ka iestājos Latvijas 
Universitātē. 

— Jūsu iespaidi. Kas patīk vai 
nepatīk Untversllātē? 

Svešval. Ie. S. Manā grupā mācās 
10 meitenes un 2 pretējā dzimuma 
pārstāvji. Tā ir maksas grupa, tāpēc 
es priecātos, ja būtu iespēja studēt 
par brīvu. Bet grupas kolektīvs ma
ni ļoti apmierina. 

Brīvā laika maz. Organizējām 
vienu kopīgu pasākumu pie manis. 

Esmu apmierināta ar kuratoru — 
angļu valodas analītiskās lasīšanas 
pasniedzēju, docenti Taivāni. kura 
ir stingra, bet ļoti cilvēcīga un sa
protoša. 

Kom. Ie. S. Ar kursa biedriem ļoti 
gaidījām Fukšu balli, taču nesagai
dījām. MUziga situācija brja kop
mītnēs. Otrie kursi mūs nepieņem. 
Mēs paši sev apsolījām, ka nākoš
gad uzrīkosim feinu Fukšu balli. 

Grupa ir laba. Mana niamma sa
ka — mēs par daudz priecājoties. 

Attiecībā uz sesiju — likās, ka 
eksāmeni būs grūti un tos nenolik
šu. Tagad, kad viss beidzies, ir labi. 
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— Jūsu vaļasprieks... 
Svešval. Ie. S. Man brīvā laika ir 

maz. To cenšos pavadīt ar patīka
miem cilvēkiem, sabiedrībā. Daudz 
laika pavadu mājās, lasu. Pavasari, 
rudenī cenšos izbraukt no Rīgas. 

Kom. Ie. S. Zīmēšana un dejoša
na. Savus akvareļus sev nepaturu. 
Tās ir manas dāvanas — apsvei
kumi citiem svētkos. 

Kādreiz dejoju tautiskās dejas 
"Ieviņā". Tagad vairs nē. Varbūt 
nākošgad atsākšu dejot. 

— Kāda ir jūsu attieksme pret 
horoskopiem? 

Svešval. Ie. S. Esmu Vērsis un 
Svari. Varētu būt kopīgas iezīmes ar 
horoskopos rakstītajām. Horosko
piem, kas pareģo, neticu, pareizāk 
sakot — ticu tam, kam gribu ticēt. 

Kom. Ie. S. Esmu Zaķis —Kaķis 
un Ūdensvīrs (manuprāt — tipisks, 
jo esmu ļoti miermīlīga). 

— Vai ir grāmatas, kuras pārla
sāt un ir īpaši tuvas jums? 

Svešval. Ie. S. Remarka un Lon
dona darbi. 

Kom. Ie. S. Esmu vairākas reizes 
pārlasījusi "Vinniju Pūku". Patīk 
lasīt par Skandināviju, skaudro 
ziemeļu dabu. Ļoti patika "Mūža 
meži šalc", "Gesta Berlings". 

Ar to varētu beigt mūsu iepazī
šanos ar pirmkursniecēm, vārda 
dvinēm un jaukām meitenēm. Pie
bildīšu, ka abas atteicās jums, cie
nījamie lasītāji, kaut ko novēlēt, jo 
būtībā tas ir neinteresanti. Ko vēlēt 
nepazīstamiem cilvēkiem ar da
žādām interesēm? Un teikt — lasiet 
"Universitātes Avīzi"! — būtu trafa
reti. Bet tomēr — dariet to! 
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LAI LABI SKAN UN NAV JĀTUR AR PIRKSTU 
JEB TĀ LIETA IR TĀDA 

Kā jau jūs zināt, katrā studentu 
kopmītnē ir vismaz viens cilvēks, kas 
rīko izklaidējošus pasākumus — 
piemēram, disenltes (protams, ja tas 
ir fiziski iespējams). Šoreiz lasiet 
sarunu ar kādu jaunu dīdžeju, vārdā 
Uldis, kurš pavisam nesen iestājies 
šajā kārtā. Varētu teikt, ka saruna 
noritēja trijatā, j o dažus vārdus bilda 
ari Vilnis. 

Uldis — Ak Ved! Nē, nē, nē! Ko tu 
gribi zināt? 

I. S. — Es daudz ko gribu zināt 
Piemēram — pašu galveno — kā tu 
vispār sāki darboties dīdžeja amatā? 
Līdz šim Vilnis visu slodzi uzņēmās 
viens pats. Un šogad uzzināju, ka 
viņam uzradies pilnvērtīgs kolēģis... 

U. — Es jau nezinu, cik pilnvērtīgs 
kolēģis... Kā sāku? Vienkārši: kas — 
es nevaru? Piedāvāja man — 
pamēģināju. Varu! Uzspēlēsim kopā. 
Mūzika tāpat ir kolosāla lieta pati 
par sevi. 

I. S. — Vai sāki spēlēt pasākumos 
jau skolas laikā? 

U. — Nē, tikai tagad. Varētu 
teikt —jauns kadrs. Agrāk biju tam 

v isam kaut kur 
tuvumā. 

I. S. — Kā tev 
ienāca prātā pie-* 
dāvāt Vilnim savus 
pakalpojumus? 

U. — Principā 
mēs te funkcionējām, kā saka 
Jānīt is , pa kojām jau tāpat. 
Pļāpājām ar Vilni šā un tā par 
mūziku, disenītēm utt. Viendien 
Buks saka, ka Vilnis bijis atnācis 
un piedāvājis spēlēt disenītes. Tad 
arī aizgāju pie viņa. 

I. S. — Kādu mūziku tu spēlē? 
U. — Es uzskatu, ka deju mūzi

ku. Man pašam dejošana ir kaut kas 
tāds, ko es ne ar ko citu nemainītu. 
Tāpēc jau disenītes skan gan "Cul-
ture Beat", "Haddaway", DJ Bobo, 
gan arī Opus "Life is l i fe". 
F. R. Dāvid; tāpat ari gan tehno, gan 
kaut kas lēns. Spēlēju arī latviešus, 
p iemēram, "Vēlreiz" , "Džins ar 
toniku", "Tikai 1 nakc". Ir skanējis 
pat Viktors Cojs, jo viņam ir divas 
kolosālas, lēnas dziesmas "Ночь" un 
"Печачь". Principā skan viss, izņemot 
metālu, kantrī un tautasdziesmas. 
Cits viss ir bijis, vairāk vai mazāk, 
bet ir. 

Vilnis — Uldi, ko tu domā par 
studentu disenītēm? 

U. — Vajag tik rakt. Ir jātaisa tik 
augšā. Problēma tikai, uz kā bāzes. 

/. S. — Kaut kāda tehnika jums 
taču ir... 

U. — Nu, tur jau tā lieta ir, ka 
"kaut kāda"! Man jau gadījās — 
vienu dišuku turēju magi ar pirkstu 
kādas trīs stundas. Citādi vispār 
būtu normāli. Kamēr tehnika skan, 
tikmēr viss notiek! (Nevajag jau neko 
pārāku, bet tādu, lai labi skan un 
nav jātur ar pirkstu.) 

/. S. — Vai Ir problēmas ar oficiālo 
pusi un tamlīdzīgi? 

U. — Tu jau zini, kā te ir — pro
tams, neļauj. Vienīgā iespēja — 
NOPIETNAS SVINĪBAS (piemēram, 
dzimšanas dienas) . Tad atļauj 
kafejnīcas telpās kaut ko rīkot. Es 
rudenī pat speciāli svinēju savu 
dzimšanas dienu pusgadu iepriekš, 
jo kojās bija vajadzīga disenīte. 

/. S. — Vai šāda spēlēšana tev ir 
vienkārši vaļasprieks? 

U. — Es domāju, ka tas tā vien
kārši nepaliks. Kamēr kādam tas būs 
vajadzīgs, tikmēr es kaut ko darīšu. 
Ja viss ies labi, tad būs nevis Uldis, 
bet NYX. Tas man kā datoriķim ir 
pseidonīms j eb segvārds, kad 
strādāju pie kompjūtera, iesēdies jau 
no 8. klases. Tāpēc, ka patīk burts 
Y un kaut kas skanīgs, jo beigās ir 
vienkārši "niks". Uz. papīra arī 
izskatās jauki: DJ NYX. 

/. S. — Mūzika ir galvenais tavā 

JAUNUMS 
Mūžu dzīvo, muzu mācies 

jeb Tā fieta jādara tā 

Tas esmu es Komunisma sardzē 

dzīvē, vai ir arī citas aizraušanās? 
U. — Daudz kas, piemēram... ir 

tāda lieta kā pašdarbība — tautas 
dejas. Vajag arī pastrādāt. O, jā, 
dažreiz arī jāpamācās. 

I. S. — Cik plaši tevi pazīst? Vai 
zina tavu vārdu arī kaut kur ārpus 
tavām kojām? 

U. — Nesen Zeļļos uzspēlējām 
vienu jauku dišuku. Viss bija labi, 
tikai aparatūra nedarbojās. Kāds 
leģendārs vīrs saregulēja vienu magi 
tā, ka tas negribēja vairs skanēt. 
Skrūvgriezi viņš nobēdzināja un pats 
pazuda, jo izrādījās, ka šis instru
ments galīgi neatbilda tam, kas būtu 
nepieciešams. Pēc stundām trijām 
tas pats skrūvgriezis atradās. Kādu 
laiku pabakstījos, un tad gan aizgāja. 
Beigas bija foršas. 

I. S. — Ko tu domā par saviem 
vienaudžiem — studentiem un pārē
jiem, ja tev iznāk ar viņiem saskare? 

U. — Kolosāla tauta! Katrs cilvēks 
ir personība. Jo vairāk dažādības, jo 
interesantāk. Tāds ir mans uzskats. 

I. S. — Kā tu domā, vai ar šādu 
disenīšu palīdzību nebūtu iespējams 
kaut ko darīt publikas audzināšanas 
jomā? Varbūt varētu rīkot kādus 
tematiskus pasākumus ar kādu 
skaistu ideju? 

U. — Tā lieta jau ir tāda: uz 
dišuku cilvēki nāk, lai atpūstos un 
vienkārši izklaidētos. Jāsaka, kā ir — 
daļa arī tādi... (knipis pa pazodi) tīri 
silti, viņi nāk tikai dejot. Ej nu viņiem 

kaut ko iestāsti. Par ideju — tas 
ir interesant i . Tematiskie 
pasākumi... Mūzikā ir temats, ti
kai tas ir viens — mūžīgais temats. 
I. S. — Kāda ir tava attieksme pret 

klasiku? Jebkādu. 
U. — Klasika ir laba lieta. Man ļoti 
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patīk klasikas pārl ikumi uz 
modernajiem instrumentiem. Tas 
nav vārdos izsakāms — vienkārši 
ģeniāli. 

I.S.— Vai mēģini kaut ko darīt 
pats? Piemēram, miksēt? 

U. — Atkarībā no tā, kādā līmenī. 
Tur jābūt materiālajai bāzei, lai 
varētu kaut ko pavisam labu izdarīt. 
Šis tas ir mēģināts, un visjaukākais 
iznāk tīri nejauši. 

V. — Pēdējā reizē tev šitais iznāca 
baigi labais. (Te vajadzētu būt 
mūzikas iestarpinājumam, bet 
diemžēl visiem saprotamu iemeslu 
dēļ nevaram to jums nodemon
strēt — atliek pašiem iztēloties vai 
iet uz Ulda disenīti.) 

/. S. — Pastāsti kādu anekdoti no 
savas dzīves! 

U. — Vilni, par tevi drīkst stāstīt? 
V. — Jā, stāsti! 
U. — Ar vārdu 

sakot, "notikums iz 
dīdžeju dzīves" . 
Tepat leģendārā 
diskotēka Zeļļos, kur 
spēlējām divatā 
astoņas stundas. Es 
spēlēju, Vilnis regulēja tembrus. 
Aizgāja cilvēks projām uz pusstundu. 
Nāk atpakaļ — galva slapja, taisni 
noiet nekādi nevar. Pēc tam pazuda 
vēl uz 15 minūtēm. Atnāca 
atpakaļ — nu viņš atkal regulēs 
tembrus. Tā arī palika uz pults 
guļam. Uzticības simbols! 

I. S. — Un kāds ir bijis bries
mīgākais notikums, kuru sāpīgi 
atcerēties? 

U. — No manas prakses... Vienreiz 
notika pavisam nepat īkams 
gadījums. Biju noskaņojies nospēlēt 
kolosālu dišuku. Sācies bija forši, kā 
saka — O.K.! Uzskrēju pēc alus. 
Atpakaļ nākot, man vienkārši 
saplēsa kreklu. Sabojāja garastā* 
vokli, un visas labās idejas tā arī 
palika galvā vāroties. 

I. S. — Kurš bija tas ļaunais? 
U. — Nevis kurš, bet kura! Un pie 

tam vēl veselas divas! Laikam vainīgs 
bija alus — to viņām vajadzēja. Viņas 
nevarēja attaisīt pudeli, un "palaida" 
rokas. 

/. S. — Vilni, varbūt tu zini kaut 
ko tādu, ko Uldis gribētu pateikt, 
bet es neesmu no viņa izvilinājusi? 

V. — Viņš droši vien grib pateikt, 
ka pirks kompjūteru... 

U. — Nu, protams, un divas pakas 
margarīna, bet tā jau ir pavisam cita 
lieta... 

/. S. — Mēs taču varam runāt par 
visu, ne akai disenītēm. Tu taču esi 
daudzpusīga personība? 

U. — Te tevi sauc par pašdarbības 
bosu, te atkal par personību. Tas 
viss ir šausmīgi! 

/. S. —Kāpēc? 
U. — Es esmu vienkāršs cilvēks. 

Par pašdarbniekiem runājot, tā ir 
citādāka "tauta", it sevišķi dejotāji. 
Ir parasti mēģinājumi (tur ir jautri 
un notiek viss kas), ir koncerti, un 

ir svinēšanas pēc koncertiem. Tur 
vienkārši ir jābūt pašam klāt. (Te es 
necentīšos nomelnot citus, jo katrs 
ir tāds, kāds ir. Be t— es šaubos, 
vai tās "akmens" sejas ir tādas, 
kādas tās iztēlojas.) 

I. S. — Vai tu rēķinies ar publikas 
viedokli? 

U. *~ Jā, 70%. Varbūt 80%. Es 
zinu, ka neatteikšu cilvēkam, ja viņš 
lūgs nospēlēt kādu dziesmu, kas ir 

manā fonotēkā. Šad tad gadās, ka 
neiet tā, kā vajag. Tad uzlieku divas 
trīs dziemas sev. Tā sakārtoju sevi. 
Tad dodos tālāk publikas mūzikas 
meklējumos. Visiem izpatikt jau 
tāpat nevar. 

I. S. — Un kas tev patīk pašam? 
U. — Man ir trīs atšķirīgi stili. Pirmā 

ir Sandra. Varētu teikt, popmūzikas 
klasika. It kā nekas jauns, bet tomēr 
jauki. Skaista mūzika un balss, ari 
pati nav peļama. 

Otrs ir "Laserdance" — instrumen
tālā mūzika, vieni vienīgi sintezatori, 
reizēm balss. Tur ir tas, ko es mūzikā 
meklēju — skaistu melodiju un ritmu. 
Trešais — "Scorpions". Tas ko
mentārus neprasa. 

Šie ir trīs tie, kas man patīk vien
mēr. Vispār — pieņemams ir gandrīz 
viss. Nekad neesmu spēlējis ko tādu, 
kas man nepatīk, bet ko cits ir vēlējies 
dzirdēt... 

7. S. — Beigās 
uzdošu tev tradi
cionālu Jau
tājumu — ko tu 
novēlētu "Univer
sitātes Avīzei"? Vai 
tevi apmierina tas, 
ko tajā var izlasīt? 

U. — Vēlu ilgu un ražīgu darbu 
un ilgu pastāvēšanu. Kamēr būs 
Universitāte, tikmēr jābūt ari avīzei. 

Es kā liels sporta cienītājs avīzēs 
vienmēr vispirms izlasu sporta 
lappusi. "UA" tādas nav (katrā ziņā 
tā ir reti). Bet bez tā var iztikt. Var 
būt viena forša avīze ari bez tā. 

A r D J Uldi sarunājusies ILZE 
STIKĀNE 

Sakārtoja un noformēja DJ ULDIS 
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Pašaizliedzīga sieviete, kam rūp Latvijas 
garīgā nākotne, vēlas atbalstīt studentu 

iekšējās rezerves ar siltu zupiņu. Baro ik pa 
jonim (pirmdienās pl. 12 — 13) Vaļņu ielā. 

Vadīties pēc rakstiskas norādes vai arī 
smaržas. Līdzi jāņem karote ar garu kātu. 

Dodam palasīt 
dažādas vārdnīcas un grāmatas 

noteiktos laika intervālos. 
Pieteikties rindā Rūpniecības ielā 10 

pie Misiņa kunga. 

Studentiem piedāvājam drezīnu braukšanai pa 
tramvaja vai v i lc iena s l iedēm (mainām riteņu 
platumu). 

Vieta skaits drezīnā — 15. ir ari stāvvietas. 
Ātrums — jūsu rokās, maršruts: Universitāte 

galvas nolikšanas vieta. 
Izcenojumi atkarīgi no maršruta r iskantuma 

pakāpes, vidēji 3 sant. no galviņas, blondīnēm 
4 sant. 

Ja jūsu ideāls ir 

Švarcenegers, 
Stalone, 
Silvestrs, 
Lāčplēsis, 

lija Muromietis 

— jums ir vienreizēja iespēja piepildīt sapņu terīni, jo 
pie mums ir ticis "Stimorols". Izsniedz pie mums Raiņa 
bulv. 19. 110. telpā par 10 santīmiem gabalā. 

KANĀLS v paplašina savu darbību un 
aicina uz savu lauku gudrus, perspektīvus 
cilvēkus bez runas defektiem. Līdzi ņemiet 
pasi un ātrrunas atestācijas dokumentu. 

Saskaņā ar LU Satversmi mūsu Univers i tātē 
jādarbo jas studentu pašpārvaldei . LU Senāts ir 
apstiprinājis Studentu Domes nolikumu un vēlēšanu 
komisijas izveides iniciatīvas grupu. Lai izveidotu 
vēlēšanu komisiju, kas š.g. aprīlī organizēs Studentu 
Domes vēlēšanas, aicinām darboliesgribētājus no 
visām fakultātēm uz sanākšanu Ekonomikas fakultātē 
Aspazijas bulvāri 5, otrdien 5. aprīlī. 4.stāvā aktu zālē. 
pl. 1S.OO. 

Iniciatīvas grupas vārdā 
EDMUNDS GLEBAVIČUS 

(Ekonomikas fak., 2 klgrupa), 
kontakttelefons: 552575 

4t, 

Izīrē pusmēbelētu istabu (ir izvelkams krēsls, ķeblis 
un galds uz trim kājām) Brīvības bulv. 36. telefons 
informācijai — 280445. Cena svārstās no 1 Ls līdz 5 Ls 
(mēnesī). Priekšroka studentiem. 

Veicam žokļa formas korekciju, lai jūsu smaids 
kļūtu īsti amer ikānisks (redzami 32 zob i ) ! 
Panākumi mācībās un atsevišķos sporta veidos 
garantēti! Griezieties Studentu poliklīnikā Skolas 
ielā 721. telpā. 
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